
Podsumowanie tygodnia (3-9 marca)

To był z pewnością piękny tydzień, a pogoda dodała nam wszystkim mnóstwo energii  
Słońce świeciło niemal każdego dnia   Co tutaj dodać więcej? Wiosno, czekamy! 

W Urzędzie Miasta dobiega końca audyt, który pozwoli wprowadzić zmiany usprawniające●

funkcjonowanie urzędu, poszczególnych wydziałów oraz organizację pracy. Celem jest zarówno
ułatwienie dostępu do usług mieszkańcom, jak i poprawa komfortu pracy urzędników. Jednym z
kluczowych planów na najbliższe miesiące i lata jest stworzenie nowego Stanowiska Obsługi
Interesantów w bardziej dostępnym miejscu, co pozwoli mieszkańcom na wygodniejsze załatwianie
spraw.



 

W pierwszych dniach tygodnia miałam okazję uczestniczyć w X Europejskim Kongresie●

Samorządowym w Mikołajkach. Wydarzenie zgromadziło ponad 2500 uczestników, w tym liczne
grono samorządowców i polityków z Polski oraz Europy. Kongres to nie tylko panele dyskusyjne i
prelekcje, ale przede wszystkim czas na dziesiątki rozmów dotyczących kluczowych spraw
związanych z naszym miastem. To doskonała okazja do wymiany doświadczeń, nawiązania cennych
kontaktów i poszukiwania inspiracji do dalszego rozwoju Świnoujścia.

 

Na Wyspie Wolin funkcjonuje nowa Lokalna Organizacja Turystyczna (LOT), zrzeszająca●

Międzyzdroje, Kamień Pomorski, Dziwnów, Świnoujście i Wolin. Wspólnie z przedstawicielami tych
miejscowości podpisaliśmy list intencyjny, który stanowi fundament współpracy na rzecz promocji
regionu. Jednym z pierwszych projektów LOT jest nowoczesna aplikacja mobilna, która ułatwi
turystom zwiedzanie, dostarczając informacji o atrakcjach, wydarzeniach i miejscach noclegowych.
Organizacja stawia także na zrównoważoną turystykę i ochronę przyrody. Na czele zarządu stanął
Wojciech Celiński, prezes Stowarzyszenia Centrum Słowian i Wikingów w Wolinie.

 

Tor treningowy OCR przy „górce tunelowej” jest już gotowy, jednak na jego oficjalne otwarcie●

musimy jeszcze poczekać ze względów formalnych. Przewiduje się, że nastąpi to w najbliższym
czasie. Warto przypomnieć, że tor OCR nie jest placem zabaw – to obiekt sportowy z określonym
regulaminem, którego przestrzeganie jest kluczowe dla bezpieczeństwa użytkowników. Zgodnie z
zasadami, z toru nie będą mogły korzystać dzieci niższe niż 140 cm, a te powyżej tego wzrostu
będą mogły trenować wyłącznie pod opieką dorosłych. Zachęcamy do śledzenia informacji o
oficjalnym otwarciu i przypominamy, że odpowiedzialne korzystanie z toru to gwarancja
bezpieczeństwa i satysfakcji z treningów!

 

W Łunowie trwa budowa przejścia podziemnego pod linią kolejową. Nowe przejście, wraz z ciągiem●

pieszo-rowerowym, pozwoli na łatwiejsze i bezpieczniejsze poruszanie się między obiema stronami
torów. Na placu budowy zakończono już kluczowe etapy przygotowań. Zabezpieczono teren
wykopu, a także zainstalowano system odwodnienia, który skutecznie usunął nadmiar wody z
terenu, umożliwiając dalsze prace. Budowa wymaga jeszcze wielu działań, lecz jesteśmy coraz
bliżej jej ukonczenia.

 

W Hotelu Interferie Medical SPA odbyło się wyjątkowe wydarzenie dedykowane kobietom. W●

programie znalazły się inspirujące dyskusje, ciekawe prelekcje oraz pokazy. Uczestniczki miały
okazję odwiedzić ponad 30 stoisk wystawców, gdzie mogły zapoznać się z nowinkami
kosmetycznymi, zdrowotnymi i lifestylowymi. Była także okazja do rozmów z cenionymi
ekspertkami i ekspertami. Jednym z głównych punktów programu były panele dyskusyjne,
poświęcone kobietom aktywnie działającym w różnych sferach życia – od działalności społecznej,
przez sport, po biznes i codzienne wyzwania. Wielkie brawa dla pracowników Urzędu Miasta i
Miejskiego Domu Kultury za organizację, a wszystkim partnerom, serdecznie dziękujemy!

 

Marian Zwierzchowski, wybitny artysta i ceniony mieszkaniec Świnoujścia, świętuje 60-lecie swojej●



pracy twórczej. Z tej okazji mieliśmy zaszczyt podziękować mu za jego niezwykły dorobek
artystyczny, który przez lata wzbogacał nasze miasto i inspirował kolejne pokolenia. Podczas
rozmowy jubilat zwrócił uwagę na kilka istotnych kwestii dotyczących codziennego funkcjonowania
artystów w Świnoujściu. Jego spostrzeżenia są cennym głosem, który powinien stać się impulsem
do zmian. W roku jubileuszowym chcielibyśmy podjąć działania, które poprawią warunki pracy
naszych twórców, plastyków i artystów, a także sprawią, że ich dzieła dotrą do jak najszerszego
grona odbiorców.

 

W tym tygodniu Zielona Brygada uporządkowała okolice przejścia granicznego przy Ahlbecku, duże●

tereny zielone przy ulicy 11 Listopada oraz kilka mniejszych obszarów wymagających pielęgnacji.
Nasz zespół liczy już 8 osób, a w ciągu najbliższych kilkunastu dni otrzyma nowy sprzęt, który
usprawni i przyspieszy prace. Dodatkowo do ich dyspozycji trafi nowe auto, które będzie dużym
wsparciem dla całego zespołu.

 

Na trasie biegu parkrun w Parku Zdrojowym pojawiło się stałe oznakowanie trasy biegowej na●

dystansie 5 km. Nowe oznaczenia to znacznik startu, mety oraz strzałki wskazujących kierunek
biegu w miejscach skrętu. Biegacze będą mogli teraz w pełni skupić się na pokonywaniu kolejnych
kilometrów, a nie na martwieniu się, że zgubią trasę.

 

Marzec jest pracowitym miesiącem dla pracowników zajmujących się oczyszczaniem ulic w naszym●

mieście. Rozpoczęło się usuwanie naklejek, które regularnie pojawiają się na barierkach, znakach
drogowych, koszach na śmieci, a przede wszystkim na latarniach ulicznych. Idąc ulicami
Świnoujścia można zauważyć, że nieestetyczne nalepki pojawiają się niemal wszędzie. Kilka dni po
wyczyszczeniu słupów, nalepki znowu są przyklejane. Niszczone są tablice informacyjne np.
markerami lub sprayami. Wandale nie oszczędzają nawet śmietniczek, które będą wymagały
ponownego malowania. Apeluję do osób, które niszczą infrastrukturę miejską, aby tego nie robić.
To nie tylko dodatkowa praca dla pracowników zajmujących się czystością miasta, ale również
dodatkowe koszty ponoszone przez wszystkich mieszkańców - apeluje Joanna Agatowska,
prezydent Świnoujścia.

 

Rozpoczęła się coroczna kwalifikacja wojskowa. Jest to procedura, której celem jest wprowadzenie●

danych młodych mężczyzn do ewidencji wojskowej oraz ocena ich zdolności do pełnienia służby
wojskowej. Chociaż wiele osób myśli o tym procesie w kontekście poboru, warto podkreślić, że
kwalifikacja wojskowa nie jest równoznaczna z poborem do wojska. Do kwalifikacji wojskowej
zobowiązani są mężczyźni, którzy ukończyli 18. rok życia, a w 2025 roku mają 19 lat. W przypadku
osób zamieszkałych w Świnoujściu mowa o roczniku 2006. Powiatowa Komisja Lekarska będzie
pracować w Hoteliku przy Amfiteatrze, mieszczącym się przy ul. Chopina 30 w Świnoujściu.
Wejście znajduje się od strony ulicy Jana Matejki. Komisja będzie dostępna w godzinach od 08:00
do 13:00. Warto pamiętać, że stawiennictwo w wyznaczonej godzinie jest obowiązkowe. Należy
mieć ze sobą dokument tożsamości.

 

Z okazji Dnia Pisarza Aleksandra Boćkowska odwiedziła Świnoujście i spotkała się z mieszkańcami●



w Miejskiej Bibliotece Publicznej. Jest autorką takich książek jak „Księżyc z Pewexu” czy „To
wszystko nie zrobi się samo”. Obecnie promuje swoją najnowszą publikację – „Gdynia. Pierwsza w
Polsce”. Aleksandra Boćkowska to dziennikarka, pisarka i reportażystka, związana z mediami od
niemal 30 lat, gdzie pracowała również jako redaktorka. Spotkanie poprowadził Bartłomiej Wutke,
a rozmowa koncentrowała się przede wszystkim na najnowszej książce, poświęconej Gdyni. Nie
zabrakło jednak odniesień i porównań do naszej wyspiarskiej, małej ojczyzny – Świnoujścia.
Dyskusja dotyczyła także sposobów opowiadania o historii miast, społeczności i miejsc,
podkreślając rolę reportażu w dokumentowaniu i interpretowaniu przeszłości.

 

Tradycyjnie, 8 marca, z okazji Dnia Kobiet, OSiR „Wyspiarz” zorganizował na świnoujskiej●

promenadzie kolejny Babski Bieg oraz emocjonujący Bieg w Szpilkach. Jak zawsze, wydarzenie było
doskonale przygotowane i przyciągnęło liczne grono uczestników. W Babskim Biegu na dystansie
3,2 km wystartowało ponad 100 zawodniczek, a także kilku panów. Ogromne emocje towarzyszyły
również Biegowi w Szpilkach, rozgrywanemu na dystansie 100 metrów. W tej widowiskowej
konkurencji wzięło udział siedem zawodniczek. Każda uczestniczka otrzymała medal i kwiaty, a
dodatkowo wśród biegaczek rozlosowano atrakcyjne nagrody od sponsorów.

 

W sobotę, 8 marca, w Miejskim Domu Kultury odbył się wyjątkowy koncert „Niech żyje Bal”,●

zorganizowany we współpracy z Uniwersytetem Trzeciego Wieku. Wydarzenie, które miało miejsce
w sali teatralnej zgromadziło mieszkańców i gości, którzy mogli cieszyć się wspaniałą muzyczną
atmosferą. Na scenie wystąpili utalentowani artyści. Uczniowie Studium Instrumentalnego MDK:
Milena Jagielska, Jurek Piórski, Krzysztof Tomicki oraz Soliści Studium Wokalnego UTW: Halina
Nowak, Leonarda Paczkowska, Maria Romanowska, Elżbieta Wałcerz, Jan Adamski, Marian
Łyskawa, Adam Dziurbacz. Nie zabrakło chóru mieszanego „Kantylena” oraz zespół męskiego
„Chwaty” pod kierunkiem Barbary Okoń.

 

W Bibliotece Narodowej w Warszawie odbyła się uroczysta gala wręczenia nagród „Magazynu●

Literackiego Książki”. Decyzją jury tytuł najlepszej książki maja 2024 roku otrzymało opracowanie
Jarosława Molendy „Przy stoliku w Czytelniku”. Tym samym kolejny raz z rzędu książka naszego
wyspiarskiego autora znalazła się w gronie pięćdziesięciu najlepszych tytułów roku. To nie
pierwsze wyróżnienie dla Jarosława Molendy – wcześniej nagrodę zdobyły jego książki „Alfred
Szklarski – sprzedawca marzeń” oraz „Nienacki. Skandalista od Pana Samochodzika”. Serdecznie
gratuluje i życzę dalszych sukcesów!

 

Dążymy do zakupu nowych autobusów, aby stworzyć kolejne trasy, zwiększyć częstotliwość kursów●

i zapewnić lepszy dostęp do instytucji publicznych. Naszym celem jest usprawnienie transportu
miejskiego oraz zachęcenie Państwa do korzystania z komunikacji publicznej zamiast samochodów
osobowych. W związku z tym przygotujemy specjalne ankiety w ramach konsultacji społecznych.
Chcemy poznać Państwa potrzeby i oczekiwania, aby jak najlepiej dostosować siatkę połączeń oraz
poprawić jakość usług. Informacje już w najbliższym czasie

Prezydent Miasta Świnoujście



Joanna Agatowska

 


